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序言
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踏入第三季，有三件事情令我

非常難忘，其意義亦相當重

大，包括：(1) 行政長官李家

超先生發表第四份《施政報

告》；(2) 參與紀念抗戰勝利80

周年及閱兵活動；以及 (3) 聯

同金融服務界各協會舉辦國慶

酒會。

首先，今年的《施政報告》內容全面、創新，環繞「八大中心」定位推出多項措

施，鞏固提升香港作為國際金融、航運、貿易等中心的地位；同時，亦致力提升

治理能力，並進一步改善經濟民生。我很感謝業界給予很多意見，亦很高興見到

《施政報告》內有不少措施，是接納及持續跟進這方面的建議，有助帶動證券、

債券、貨幣、大宗商品和黃金等市場提速發展，對政府相關的工作和努力予以肯

定。

其次，我很榮幸參與紀念抗戰勝利80周年及閱兵活動，其主題是「銘記歷史、緬

懷先烈、珍愛和平、開創未來」。國家主席習近平強調：「歷史承載過去，也啟迪

未來 ... ... 傳承和弘揚偉大抗戰精神，踔厲奮發、勇毅前行，為以中國式現代化全

面推進強國建設、民族復興偉業而團結奮鬥！」80年後的今天，國家朝着建成社

會主義現代化強國的目標邁進，香港作為國際金融中心與國家重要門戶，應以史

為鑒，透過加強與海內外聯通，做好內地與國際之間的「超級聯繫人」和「超級

增值人」角色，成為促進全球合作與穩定的重要樞紐。
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另一方面，我亦很高興聯同13個業界協會，於香港交易所香港金融大會堂舉行酒

會，慶祝中華人民共和國成立76周年。活動敦請財政司陳茂波司長、駐港聯絡辦經

濟部徐衛剛部長、多位財金官員等主理；另有多位立法會議員和金融服務界人士出

席活動。我於致辭時表示，得到中央政府的堅定支持，中證監推出五項措施，鼓勵

更多內地龍頭公司來港上市。今年港股無論在成交、新股及回報都有大幅增長，恒

生指數今年來累計上升超過3成。藉此機會，我感謝業界一直以來出謀獻策，讓我們

能夠及時向政府反映業界最關切的議題及建議。

在立法會工作方面，我支持修訂強積金相關條列，以盡早落實強積金「全自由行」

的首階段方案（適用於今年5月1日或之後入職的僱員，讓他們可全數將僱主供款，

轉移至他們的強積金「個人帳戶」）。同時，我亦提出強積金的改革建議，包括透過

擴大投資範圍、增加可投資產品，並以更直接方式投資等措施，進一步降低強積金

的管理費，為供款人帶來更高的回報。

展望第四季，我會繼續建議政府正面對待及重視中小企的發展潛力，包括現已上市

及未來有潛力上市的中小企，以及中小型金融服務和專業服務等機構。未來推出的

無紙證券制度，業界是支持的，但亦希望政府多加關注成本增加和新收費的公平

性。GEM改革方面，亦會繼續敦促港交所重新檢討GEM和主板在巿場上的定位，並

重塑GEM品牌，作出有效的解決方案以提升GEM的交投量。
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During the third quarter this year, there are three areas that I would like to highlight: Chief
Executive John Lee’s fourth Policy Address, commemoration of the 80th Anniversary of
Victory in the Chinese People’s War of Resistance Against Japanese Aggression and the World
Anti-Fascist War and National Day Celebrations with the financial services industry. 

First, this year's Policy Address comprehensively introduces measures around Hong Kong’s
"Eight Centers" and positions it to consolidate Hong Kong's status as an international finance,
shipping and trade center. At the same time, the Policy Address emphasizes its commitment to
enhancing governance capabilities and to improving the economy and people's livelihoods. I am
grateful for the feedback given by the financial industry and I am happy to see that many of
these recommendations were adopted in the Policy Address. I commend the government's
efforts which will help accelerate the development of securities, bonds, currencies commodities
and gold markets.

Second, I am honored to participate in the commemoration of the 80th anniversary of the
victory of the War of Resistance Against Japanese Aggression and the military parade. The
anniversary’s theme is "remembering history, honoring martyrs, cherishing peace and creating a
great future." Chinese President Xi Jinping emphasized, "History carries the legacy of the past
and inspires the future...... We should carry forward the great spirit of the War of Resistance,
press ahead with enterprise and resolve, and advance in unity the cause of building China into a
great country on all fronts and realizing great national rejuvenation through Chinese
modernization. Eighty years later, as China progresses toward the goal of building a modern
socialist country that is strong and prosperous, Hong Kong as an international financial center
and a vital gateway to the country should learn from history and strengthen its connectivity both
domestically and internationally, fulfill its role as a "super connector" and "super value-added
provider" between the mainland and the world and aim to become a vital hub for promoting
global cooperation and stability.
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Additionally, I was pleased to join 13 industry associations in hosting a reception at the Hong
Kong Stock Exchange's Hong Kong Conference Hall to celebrate the 76th anniversary of the
founding of the People's Republic of China. The event was graced was the presence of Financial
Secretary Paul Chan, Director-General Xu Weigang of the Economic Affairs Department of the
Liaison Office of the Central People's Government in the Hong Kong Special Administrative
Region, Legislative Council members, prominent guests and representatives from the financial
industry. In my speech, I stated that with the firm support of the Central Government, the China
Securities Regulatory Commission has introduced five measures to encourage more leading
mainland companies to list in Hong Kong. This year, Hong Kong stocks have seen significant
growth in trading volume, new listings and returns, with the Hang Seng Index rising by over
30% year-to-date. I would like to take this opportunity to thank the industry for its ongoing
contributions, enabling us to promptly give feedback on our most pressing concerns and
suggestions to the the HKSAR Government.

Regarding Legislative Council work, I support the amendment of relevant MPF regulations to
enable the early implementation of the first phase of the MPF "full portability” scheme
(applicable to employees joining on or after May 1 this year, allowing them to transfer their
employer contributions in full to their MPF individual accounts). At the same time, I have also
put forward MPF reform proposals, including further reducing MPF management fees and
generating higher returns for contributors by expanding the investment scope, increasing the
number of investable products and adopting more direct investment channels.

Looking ahead to the fourth quarter, I will continue to
recommend that the government positively address and
prioritize the development potential of small and medium-
sized enterprises (SMEs), including those currently listed and
those with potential for future listings, as well as small and
medium-sized financial services and professional services
institutions. The industry supports the future introduction of a
uncertificated securities market initiative, but we the HKSAR
Government must be mindful of the potential for increased
costs and the fairness of any new proposed fees. Regarding
GEM reform, we will continue to urge the Hong Kong Stock
Exchange to review the market positioning of GEM and the
Main Board, rebrand “GEM” and come up with effective
solutions to increase GEM's trading volume.



議會工作

Council Work
行政長官2025年施政報告
2025 Policy Address

聯同立法會G19議員，到特首辦與行政長官李家超會面，提交關於施政報告的意見，並會見記者。
Met with the Chief Executive, John Lee, along with my fellow, G19 legislative council members, submitted
my recommendations and met with reporters afterwards.

建議書包含四大方面內容：

推動金融革新求變

促進多元創新發展

強化內外聯通角色

促消費利民生發展
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The proposal covers four key areas:
Promote financial innovation and change
Accelerate diversified and innovative development
Strengthen role of market connectivity
Promote consumption and improve people's lives

參與《2025 年施政報告》諮詢會，就激活中小企發展、中概股
回流、無紙證券制度的收費意見等發言，提出意見。

Participated in the consultation meeting on the "2025 Policy
Address" and spoke about SME development, the return of Chinese
stocks listed overseas, and the potential cost related to uncertificated
securities market initiative.

出席了議員就行政長官施政報告舉行

的傳媒簡報會，並就施政報告作出回

應。

Attended the media briefing held by
Members of the Legislative Council on
the Chief Executive's Policy Address
and responded to the Policy Address.



100%

會議議程

Agenda

會議議程

Agenda

財經事務委員會

Panel on Financial Affairs
(2/2)

主持討論並就相關議題發言：

Discussed the following topics:

7月 July

加強規管持牌放債人

Enhancing regulation of licensed money lenders

新資本投資者入境計劃的實施情況及配合資產及財富管理業發展的相關

措施

Implementation of the New Capital Investment Entrant Scheme and measures
for developing the asset and wealth management industry

9月 September

香港綠色和可持續金融的最新發展

Latest Development of Green and Sustainable Finance in Hong Kong

議會工作

Council Work
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補充質詢

Supplementary Questions

100%

設立創新體制機制，全速推進‘北部都會區核心區’的發展
Establishing innovative institutional mechanisms to move full steam
ahead with the development of the Core Area of the Northern
Metropolis

研究訂立網絡安全法，建構完善的反網絡詐騙體系

Studying the enactment of a cyber security law and building a
comprehensive system against cyber fraud

構建長者友善生活環境

Building an elderly-friendly living environment

完善灣區人才標準，促進區域人才流動

Improving GBA talent standards and promoting talent flow in the
region

關注中產養老需求，構建高質量康養生態體系

Addressing the retirement needs of the middle class and building a
high-quality health and wellness ecosystem

促進企業來港上市

Facilitating enterprises to list in Hong Kong

保障惡劣天氣下僱員的安全和權益

Safeguarding employees' safety and interests in times of adverse
weather

推動穩定幣的發展

Promoting development of stablecoins

其他委員會

Other Panels and Committees

立法會會議

Council Meetings

就議員議案發言

Speeches on members’ motions

議會工作

Council Work
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其他委員會

Other Panels and Committees

100%

經濟發展事務委員會

Panel on Economic Development

《規劃新發展區的通用綠色框架》
Generalised Green Framework for the Planning of New Development Areas

《香港氣候行動藍圖2050》的建築物節能措施
Energy saving measures in buildings for Hong Kong’s Climate Action Plan 2050

環境及生態局局長就行政長官2025年施政報告作出簡報
Briefing by the Secretary for Environment and Ecology on the Chief Executive’s

2025 Policy Address

環境事務委員會

Panel on Environmental Affairs
100% (3/3)

發展銀髮經濟
Developing the Silver Economy

發展旅遊熱點
Developing Tourist Hotspots

機場城市及香港國際機場東莞空港中心的發展
Airport City and Hong Kong International Airport Dongguan Logistics Park

Development

優化海運業税務優惠及引進大宗商品貿易半税優惠制度
Enhancement of Existing Tax Concessions for Maritime Service Industry and

Introduction of a Half-rate Tax Concessionary Regime for Commodity
Trading Business

文化體育及旅遊局局長就行政長官2025年施政報告作出簡報
Briefing by the Secretary for Culture, Sports and Tourism on the Chief

Executive’s 2025 Policy Address

議會工作

Council Work
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100%

工商及創新科技事務委員會

Panel on Commerce, Industry, Innovation and Technology

研究及發展中心的年度進度報告
Progress Report on Research and Development Centers

促進外來投資
Promotion of Inward Investment

商務及經濟發展局局長、創新科技及工業局局長和政制及內地事務局局長就
行政長官2025年施政報告作出簡報

Briefings by the Secretary for Commerce and Economic Development, the
Secretary for Innovation, Technology and Industry and the Secretary for

Constitutional and Mainland Affairs on the Chief Executive’s 2025 Policy Address

(3/3)

(3/3)



前廳交流會及參訪

Ante Chamber Exchange Sessions and Delegation Visits

第二十次立法會前廳交流會 - 2025年7月30日(星期三)
Twentieth Ante Chamber Exchange Session on Wednesday, 30 July 2025

以立法會以工商及創新科技事務委員會委員的身份，與印尼人民代表會議第六委員會代表團會

晤，交流兩地在貿易、消費者保障及競爭政策等方面的發‍展。希望未來兩地在貿易、投資、文

化、教育和旅遊等多個領域有更多合作機會。

In my capacity as a member of the Commerce, Industry, Innovation and Technology Committee, I met
with a delegation from the Sixth Committee of the Indonesian People's Representatives to exchange
views on developments in trade, consumer protection, and competition policy between the two places.
I hope to see more opportunities for cooperation between the two places in the future in areas such as
trade, investment, culture, education and tourism.

議會工作

Council Work

討論範疇：

優化人才計劃和人才服務，吸納重點創科人才，建設國際高端人才集聚高地

建設國際教育樞紐，打造和推廣"留學香港"品牌，為"八大中心"和科技創新提供人才支撐

Topics:
Enhancing talent admission schemes and talent services, attracting innovation and technology talents,
thereby building Hong Kong into an international hub for high-calibre talents
Developing Hong Kong into an international education hub, building and promoting the "Study in
Hong Kong" brand, and providing solid talent for the "eight centres" as well as innovation and
technology
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聯繫業界

Connecting with the Industry
共賀國慶

National Day Celebrations

很高興在國慶之際，聯同13個業界協會，於香港交易所香港金融大會堂舉行酒會，慶祝中華人民
共和國成立76周年。
I am delighted to join 13 industry associations in holding a reception at the Hong Kong Exchanges
and Clearing Limited (HKEX) Hong Kong Conference Hall on the occasion of National Day to
celebrate the 76th anniversary of the founding of the People's Republic of China.
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聯繫業界

Connecting with the Industry
共賀國慶

National Day Celebrations



聯繫業界

Connecting with the Industry
融入國家發展大局

Integrating into the National Development

出席政協第十三屆浙江省委員會常務委員會第十六

次會議

Attended the 16th meeting of the Standing Committee of
the 13th Zhejiang Provincial Committee of the CPPCC

出席在北京舉行的中國人民抗日戰爭暨世界反法西斯

戰爭勝利80周年紀念活動
Attended the 80th anniversary commemoration of the
victory of the Chinese People's War of Resistance Against
Japanese Aggression and the World Anti-Fascist War in
Beijing

代表香港中華總商會代表到赴寧波，出席第二屆「浙

港現代專業服務合作會議」，並參觀寧波幫博物館

On behalf of the Chinese General Chamber of Commerce
of Hong Kong, I visited Ningbo to attend the 2nd
Zhejiang-Hong Kong Modern Professional Services
Cooperation Conference and visit the Ningbo Gang
Museum

10月1日，出席升旗儀式，國慶酒會，以
及中總國慶76周年煙花大匯演
On October 1, attended the flag-raising
ceremony, National Day reception, and the
CGCC National Day Firework Display in
Celebration of the 76th Anniversary of the
Founding of the PRC
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聯繫業界

Connecting with the Industry

參與香港有限合夥基金協會等主辦的金融服務業協會領導工作午餐會議

Attended the Financial Services Industry Leadership Luncheon hosted by Hong Kong LPF
Association, etc,.

與亞洲家族辦公室基金會代表見面，討

論家辦發展、牌照審批、市場監管等

Met with representatives of Asian family
office foundations to discuss family office
development, license approval, market
supervision, etc.

出席香港證券業協會與財庫局、證監會及

港交所舉行之午餐

Attended luncheon hosted by the Hong Kong
Securities Association, the Treasury, the
Securities and Futures Commission and the
Hong Kong Stock Exchange

與芝商所亞太區董事總經理Russell Beattie
見面，交流市場最新發展動向

Met with Russell Beattie, Managing Director
of CME Asia Pacific, to discuss the latest
market developments

業界活動參與

Industry Events
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聯繫業界

Connecting with the Industry

參與「一帶一路高峰論壇」

Participated in the Belt and Road Forum

接待港澳馬來西亞商會顏溪俊主席、惠理集

團榮譽主席兼非執行董事謝清海先生等一行

來訪

Received a delegation led by Mr. Yan Xijun,
Chairman of the Hong Kong, Macau and
Malaysia Chamber of Commerce, and Mr. Xie
Qinghai, Honorary Chairman and Non-Executive
Director of Value Partners Group

業界活動參與

Industry Events

出席香港中資期貨業協會2025年會員周年大
會暨衍生品發展論壇

Attended the 2025 Annual Members’ Meeting
and Derivatives Development Forum of the
Hong Kong Chinese Futures Association

出席香港中資證券業協會2025年度會員週年
大會暨全球宏觀經濟形勢及資本市場展望金

融論壇

Attended the 2025 Annual Members' Meeting of
the Hong Kong Chinese Securities Association
and the Financial Forum on Global
Macroeconomic Situation and Capital Market
Outlook
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活動分享

Activities Updates
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活動分享

Activities Updates
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活動分享

Activities Updates
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「宏」觀論政

Councilor’s Point of View
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「宏」觀論政

Councilor’s Point of View
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聯絡我們
CONTACT US

傳真 Fax

(852) 3568 8945
電話 Phone

(852) 3686 2071

電郵 Email

info@robertlee.hk

地址 Address

香港中區立法會道1號立法會綜合大樓1214室
Room 1214, Legislative Council Complex, 1 Legislative Council Road, 
Central, Hong Kong

李惟宏議員 Robert Lee
https://www.facebook.com/RobertLeewaiwang/

個人網站 Personal Website
https://robertlee.hk/


